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Onderwerp

Vervolgvragen onderzoek Waalsdorpervlakte

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

Er worden naar schatting nog tussen de 600 en een aantal duizend Nederlanders op Nederlandse

bodem uit de bezettingstijd   vermist. Op bijvoorbeeld de Waalsdorpervlakte te Wassenaar kunnen nog

vermoorde en vermiste verzetsstrijders uit de Tweede Wereldoorlog liggen wiens graven niet zijn ontdekt.

De Vereniging 18 juni wil daarom onderzoeken of dit het geval is door met een drone over het gebied te

vliegen, maar dit krijgt weinig steun.1 Daarom stelden we op 29 juni schriftelijke vragen. Op 6 september

ontvingen wij uw beantwoording.2 Deze was voor onze fractie aanleiding om vervolgvragen te stellen. 

Derhalve heeft JA21 de volgende vragen:

1. In uw beantwoording stelt u dat het gebruik van drones een ‘significant negatief effect op de Natura

2000-instandhoudingsdoelstellingen’ kent. Maar tegelijk vermeldt het college ook dat er ‘geen

sprake is van een vergunningsplichtige activiteit in het kader van de Wnb [Wet natuurbescherming]’

wat wel het geval was geweest ‘wanneer significante verstoring van Natura 2000-doelsoorten niet

kan worden uitgesloten’. Is dat niet onderling tegenstrijdig? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord

In het beheerplan staat in algemene zin dat het gebruik van drones mogelijk een verstorend effect heeft.

Tegen die achtergrond heeft de Omgevingsdienst Haaglanden (ODH) op verzoek van de initiatiefnemer

getoetst of in dit specifieke geval, waarbij het vliegen met een drone onder beperkende voorwaarden

plaatsvindt, een vergunning nodig is. Bij dergelijke voorwaarden kunt u denken aan het type drone, de tijd

van het jaar en de specifieke locatie. 

De uitkomst van de toetsing in dit specifieke geval is dat er geen sprake is van een vergunningsplichtige

activiteit in het kader van de Wet natuurbescherming. 

2. Wat is de onderbouwing van Defensie dat er geen reden is om te denken dat de bergingen in 1945

en 1946 onzorgvuldig zijn geweest? Is hiervan een rapportage / onderzoek beschikbaar voor de

Staten? Zo nee, waarom niet?  

                                                                

1 https://pzh.notubiz.nl/document/11575777/1

2 https://pzh.notubiz.nl/document/11918524/1#search=%22Waalsdorpervlakte%22

https://pzh.notubiz.nl/document/11575777/1
https://pzh.notubiz.nl/document/11918524/1#search=%22Waalsdorpervlakte%22
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Antwoord

Voor vragen over het advies van Defensie ten aanzien van de Waalsdorpervlakte kunt u contact opnemen

met het Ministerie van Defensie. 

3. Het college volgt de argumentatie van Dunea en Defensie, zoals ook in de beantwoording is te lezen.

Kunt u dan garanderen dat het zeker is dat er geen lichamen meer liggen op de Waalsdorpervlakte,

een plek die werd gebruikt als verdwijnplek waardoor het een zeer waarschijnlijke locatie is waar

nog mensen kunnen liggen? Zo nee, waarom niet?  

Antwoord

 Zie antwoord op vraag 2.

4. In de beantwoording zegt het college slechts na te concluderen dat het verzoek niet gesteund wordt:

‘Dat wil niet zeggen dat het college van Gedeputeerde Staten de inzet van de Vereniging niet

waardeert’. Onderschat het college niet de impact van een resolute afwijzing bij nabestaanden om

te zoeken naar eventuele vermisten? Zo nee, waar blijkt dat dan uit?  

Antwoord

Dat verzoek steunen wij niet, aangezien Defensie al eerder concludeerde dat er geen reden is om aan te

nemen dat de bergingen in 1945 en 1946 onzorgvuldig zijn uitgevoerd en bovendien de gewenste

onderzoeksmethode met een drone ongeschikt is voor de Waalsdorpervlakte.

5. Het college beweert ook uit ‘uit respect naar de nabestaanden’ het verzoek van de Vereniging niet te

steunen. Wat is de argumentatie daarbij? Met welke nabestaanden hebben Dunea, Defensie of het

college gesproken?  

Antwoord

Zie antwoord op vraag 2 en 4.

Den Haag, 7 februari 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


